
 SK 0052/10/2003   
Protokół nr X/2003 

z Sesji Rady Gminy Stare Pole 
z dnia 30 grudnia 2003 

 
Ad1. X sesję Rady Gminy o godz. 11.00 otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Jan 

Pawlina witając radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności radnych 
biorących udział w sesji, stwierdził, Ŝe jest ona prawomocna do podejmowania uchwał. 

         Ustawowy stan radnych – 15 
         obecnych -14  
         nieobecnych – 1 
         Nieobecny radny to Pani Krystyna Dąbrowska 
 
Ad.2. Na sekretarza obrad w wyniku jawnego głosowania wybrano Panią Krystynę 

Trawińską. Za jej kandydaturą głosowało 14 radnych .  
 
Ad.4 Przewodniczący Rady Gminy zaproponował zmianę kolejności porządku obrad 
          Pkt. 4 omawiać jako pkt 3.  Spytał czy są uwagi do przedstawionej propozycji .  

Nikt      nie wniósł uwag do przedstawionej propozycji.  
                        Wójt Gminy wręczył medal „ Za zasługi dla Obronności Kraju „ Państwu Genowefie  i 

Stanisławowi Golińskim. W tym punkcie posiedzenia przybyła radna pani Krystyna 
Dąbrowska i stan radnych wynosi – 15.  

 
AD- 3 W wolnych wnioskach  zgłoszono :  

 W.Kujawa – co z budynkiem byłej szkoły w Królewie ? 
 R.Obczyński – czy Gminny Ośrodek Zdrowia podpisał kontrakt z NFZ ? 
 F. Harań – czy moŜna wprowadzić rejestrację do lekarza telefonicznie ? 
 K. Dabrowska – czy do doktor Karwackiej moŜna wprowadzić rejestracje na godzinę? 

 
AD.5. Pan Marek Winiarski Kierownik Niepublicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej  
          „Mederi” w Malborku złoŜył sprawozdanie z przeprowadzonych badań mieszkańców 

gminy. Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokółu. Poinformował m.in., Ŝe  środki 
finansowe na prowadzone programy profilaktyczne uzyskał  z Ministerstwa Zdrowia jak 
i z NFZ.. W ramach prowadzonych badań wykonano: 311 rtg klatki piersiowej, 106 
badań wykrywania raka szyjki macicy, usg – piersi 122, mamografię- 99 osobom, 
badanie gruczołu krokowego- 44 osobom, badanie chorób krąŜenia i cukrzycy- 237 
osobom, badanie - poziomu cholesterolu 237 osobom, pomiar poziomu glukozy – 237 
osobom, badanie EKG – 237 osobom, pomiar wskaźnika BMI – 237 osobom. Na 
zakończenie swojego wystąpienia poinformował, Ŝe przeprowadzono bardzo sprawnie 
wszystkie badania, a było to moŜliwe dzięki sprawnie zorganizowanej akcji, powiedział, 
Ŝe tak sprawnie przeprowadzonych badań nie zorganizowała Ŝadna z współpracujących 
z nim gmin. Powiedział, Ŝe dzięki pozyskanym funduszom m.in. z Agencji 
Nieruchomości Rolnych zostaną w 2004 r przeprowadzono badania dzieci z byłych 
PGR. Zakres badań zostanie podany w terminie późniejszym. Do wypowiedzi Pana M. 
Winiarskiego ustosunkował się kierownik Gminnego Ośrodka Zdrowia w Starym Polu 
Pan M. Wolski, który w imieniu społeczeństwa podziękował za trud włoŜony w badanie 
naszego społeczeństwa. Badania są bardzo potrzebne, ale za taką akcją muszą iść dalsze 
środki finansowe. Pacjent nie moŜe zostać sam w niepewności diagnostycznej. Na 
zakończenie swojej wypowiedzi zwrócił się do radnych, aby w budŜecie przyszłego 
roku zaplanowali środki finansowe na badania profilaktyczne.  



 
         K. Dąbrowska  podziękowała panu M. Winiarskiemu za miła obsługę w przychodni 

podczas  badań.  
         K. Piekart – w imieniu społeczeństwa jego sołectwa podziękował Wójtowi Gminy  za 
          zorganizowanie i przeprowadzenie tych badań. 
 
 AD.6.  W wystąpieniach sołtysów nikt z obecnych sołtysów nie zgłosił Ŝadnych uwag ani 
           zapytań.  
 
AD.7.  Przewodniczący Rady Gminy: 
 
           - uczestniczyłem w spotkaniu andrzejkowym w Gminnym Ośrodku Kultury i Sportu    
           - uczestniczyłem w otwarciu świetlicy wiejskiej w Złotowie 
           -  uczestniczyłem w konkursie na potrawy wigilijne 
           -  uczestniczyłem w zebraniach wiejskich w miejscowościach: Stare Pole i Kraszewo 
           - wysłałem Ŝyczenia świąteczne dla mieszkańców gminy 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej R.Obczyński:  
 
       - uczestniczyłem w posiedzeniu Zgromadzenia Związku Komunalnego do Eksploatacji 
          Sieci Centralnego Wodociągu śuławskiego, na którym były omawiane poprawki do 
          Statutu powstałej spółki, równieŜ w dniu dzisiejszym będę uczestniczył w Zgroma- 
          dzeniu Związku Komunalnego, 
       - uczestniczyłem w większości zebrań wiejskich, 
       - zorganizowałem posiedzenie Komisji Rewizyjnej,na której omawiano projekt budŜetu  
          na 2004 r ,  
       - 15 grudnia br. nastąpiło otwarcie świetlicy wiejskiej w Złotowie. 
   
    Przewodnicząca Komisji Oświaty M. Roman: 
 
       - zorganizowałam posiedzenie Komisji Oświaty, 
       - zainicjowałam powstanie obywatelskiej inicjatywy , która miałaby zabezpieczyć 
         bezpieczeństwo na trasie Malbork-Elbląg. 
    
  Przewodnicząca Komisji Rolnictwa E. Kołodziej: 
 
      - zorganizowałam posiedzenie Komisji   Rolnictwa i przedstawiła jej przebieg, 
      - uczestniczyłam w posiedzeniu Gminnej Rady Kobiet, 
      - uczestniczyłam w otwarciu świetlicy wiejskiej w Złotowie, 
      - uczestniczyłam w konkursie na potrawy wigilijne, 
      - uczestniczyłam w spotkaniu opłatkowym Caritas Parafii, muszę powiedzieć, Ŝe ta 
         praca daje mi najwięcej satysfakcji. 
  
        Wójt Gminy:  
 
      - wydałem jedno zarządzenie w sprawie zmiany budŜetu na 2003 r.  
         otrzymane środki zostały przeznaczone na : 
         - wypłatę dodatków mieszkaniowych – 7.024 zł 
         - wypłatę zasiłków mieszkaniowych   -  2.000 zł 
         - sfinansowanie pracy komisji kwalifikacyjnej i egzaminacyjnych w sesji letniej 



 
          powołanych do przeprowadzenia postępowania kwalifikacyjnego związanego z  
          awansem zawodowym nauczycieli – 312 zł  
          Zmniejszono plan dotacji o kwotę 1.700 zł z przeznaczeniem na zapłatę składek na 
          ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia z  
          pomocy społecznej. 
           Ponadto rozdysponowałem kwotę 22.465 zł z rezerwy i przeznaczyłem ją na: 
           - odpis na fundusz socjalny pracowników publicznych zatrudnionych przez urząd 
              - 3.894 zł 
           - badania lekarskie mieszkańców + dowóz – 3.055 zł 
           - montaŜ lamp na ul. Prusa  1.220 zł 
           - wypłata ekwiwalentu za udział w poŜarach + zakup radiotelefonu dla OSP 
              w Ząbrowie -1 .450 zł 
           - zakup kabiny do ciągnika – 1.026 zł 
           - zakup i montaŜ drzwi wejściowych do urzędu – 5.606,24 zł 
           - zakup wyposaŜenia do świetlic wiejskich - Kaczynos, Królewo, Janówka 
             5.500 zł.        
          
Nikt z radnych nie złoŜył sprawozdania z pracy między sesyjnej. RównieŜ radni nie wnieśli 
uwag do przestawionych sprawozdań.  
 
Ad.8. Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wystąpienia gminy ze            

Stowarzyszenia Gmin Euroregion  „ Bałtyk „ Poinformował, Ŝe przynaleŜność nasza do 
tego Stowarzyszenia nic nie daje gminie, ponadto Zarząd Stowarzyszenia od nowego 
roku podniósł opłatę członkowską. Nikt z radnych ani sołtysów nie wniósł uwag do 
przedstawionej informacji. 

        Uchwała Nr X/76/2003 w sprawie wystąpienia ze Stowarzyszenia Gmin 
Rzeczypospolitej Polskiej Euroregion Bałtyk została podjęta jednogłośnie, za 
przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi zał. Nr 1 do protokółu.   

 
Ad.9.Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia            

wysokości dodatku specjalnego na rok 2004 dla Wójta Gminy pana Włodzimierza 
Załuckiego. Dodatek ten w 2004 r ma wynosić 1.320 zł. Poinformował, Ŝe projekt tej 
uchwały był omówiony na posiedzeniach wszystkich komisji rady.  

         Radny W. Kujawa spytał ile wynosi wynagrodzenie Wójta brutto a ile netto ? 
         Odpowiedzi udzielił Wójt, który poinformował, Ŝe wynagrodzenie brutto wynosi 5.960   zł,  

a netto 3.860 zł. Więcej pytań nie zgłoszono.  
        Uchwała nr X/77/003 w sprawie ustalenia dodatku specjalnego została podjęta, za      

przyjęciem glosowało14 radnych przeciw był 1 radny.  
  Uchwała ta stanowi zał. Nr 2 do protokółu . 
 
Ad.10.Wójt Gminy poinformował, Ŝe  radni otrzymali Gminny Program Profilaktyki i  

            Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2004 r. został on przedstawiony na          
posiedzeniach wszystkich komisji i nie wniesiono do niego Ŝadnych uwag ani zapytań.  

           Uchwała nr X/78/2003 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
           Rozwiązywania Problemów Alkoholowych została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem   

głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi zał. Nr 3 do protokółu.  
 
Ad.11. Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany do budŜetu gminy na 2003 r.  i tak:  
 Zmiany polegające na zwiększeniu dochodów i wydatków: 



 
- zwiększenie o kwotę 605 zł. dochodów w zakresie wpływów z opłat za  
  zezwolenia na sprzedaŜ napojów alkoholowych i przeznaczenie środków po  
  stronie wydatków na realizację gminnego programu rozwiązywania napojów  
  alkoholowych – materiały – zakup nagród w konkursie organizowanym przez  
  szkołę . 
- zwiększenie o kwotę 1.000 zł dochodów z tytułu otrzymania z Agencji  
  Nieruchomości Rolnych o/Gdańsk z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu  
  pompy insulinowej dla córki Pana Krzysztofa Piekarta, po stronie wydatków  
  kwota ta zostaje ujęta w rozdziale 85314 – Zasiłki i pomoc w naturze   
- zwiększa się o kwotę 840 zł. dochody i wydatki z związku z otrzymaniem  
  środków na dofinansowanie systemu informacyjnego POMOST w Gminnym  
  Ośrodku Pomocy Społecznej  
- zwiększenie dochodów z tytułu usług opiekuńczych o kwotę 1.460 zł. i  
  przeznaczenie po stronie wydatków tej kwoty na wypłatę zasiłków z pomocy  
  społecznej. 
 
Zmiany po stronie dochodów: 
 
Zwiększa się wpływy do budŜetu z tytułu: 
- podatku rolnego od osób fizycznych o kwotę 70.000 zł. 
- podatek dochodowy od osób prawnych o kwotę 15.000 zł. 
- odsetki od środków na rachunkach bankowych o kwotę 2.500 zł. 
Zmniejsza się natomiast wpływy z tytułu: 
- podatku dochodowego opłacanego w formie karty podatkowej o kwotę 15.000 zł. 
- podatku od nieruchomości osoby prawne – 35.000 zł. 
- odsetki z tytułu nieterminowego regulowania podatków i opłat przez osoby  
  prawne – 2.500 zł. 
- podatek od nieruchomości osoby fizyczne – 35.000 zł. 
 
 
Zmiany po stronie wydatków: 
 
Zmniejsza się wydatki z tytułu dodatków mieszkaniowych o kwotę 4.250 zł i przeznacza się 
te środki na : 
- wpłatę na depozyt w Powiatowym Funduszu Wspierania Przedsiębiorczości kwota 3.000 zł 
- wypłatę ekwiwalentu za udział w poŜarach kwota 250 zł 
- wpłaty na Izby Rolnicze – 1.000 zł 
 
 
      Uchwała Nr X/79/2003  w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2003 r. została podjęta 

jednogłośnie. Za przyjęciem glosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 4 do 
protokółu. 

 
Ad.12. Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie udziału gminy w 

finansowaniu przedsięwzięcia inwestycyjnego pod nazwą „Poprawa jakości wody pitnej 
i porządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w obszarze  funkcjonalnym śuławy”.  

        Udział własny gminy na wynieść 993,6 tys. zł z rozbiciem na następujące lata: 
        1/ 2004 r.   84,3 tys. zł 
        2/ 2005 r. 279,5 tys. zł 



        3/ 2006 r. 397,3 tys. zł 
        4/ 2007 r. 232,8 tys. zł 
        Do przedstawionej informacji nikt z radnych nie wniósł uwag ani zapytań. 
        Uchwała Nr X/80/2003 zmieniająca uchwałę w sprawie udziału własnego gminy w 

finansowaniu przedsięwzięcia inwestycyjnego pod nazwą „Poprawa jakości wody pitnej 
i porządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w obszarze funkcjonalnym śuławy” 
została podjęta. Za przyjęciem głosowało 14 radnych, 1 radny był przeciw.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do protokółu. 

        W tym punkcie Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minut przerwy. 
 
Ad.13. Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy kontynuował porządek obrad. 
         Wójt Gminy poinformował,  Ŝe nieruchomość zabudowaną w miejscowości Kaczynos 

naleŜy sprzedać w formie przetargu. Uchwała,  którą poprzednio podejmowaliśmy jest 
niewłaściwa. Radny R. Obczyński spytał czy będzie to przetarg ograniczony, czy nie 
ograniczony?  Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe będziemy robić wszystko by osoby 
zainteresowane kupnem tego budynku mogły przystąpić do przetargu. Więcej uwag nie 
zgłoszono.  

         Uchwała Nr X/81/2003 w sprawie sprzedaŜy nieruchomości zabudowanej została 
podjęta jednogłośnie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik 
Nr 6 do protokołu. 

 
Ad. 14. Wójt Gminy  przedstawił propozycję zmiany statutu Związku Komunalnego do 

Eksploatacji Centralnego Wodociągu śuławskiego w Nowym Stawie. Przedmiotowe 
zmiany zostały omówione na posiedzeniach komisji rady i zostały przyjęte bez uwag. 
Uchwała Nr X/82/2003 w sprawie zmiany statutu Związku Komunalnego do 
Eksploatacji Sieci Centralnego Wodociągu śuławskiego w Nowym Stawie została 
podjęta jednogłośnie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik 
Nr 7 do protokołu.   

 
 Ad. 15. Wójt Gminy poinformował, Ŝe Przedsiębiorstwo Wodociągów  i Kanalizacji w 

Malborku Sp. z o.o. z dniem 1 lutego 2004 r. wprowadza na terenie miejscowości 
Królewo nową cenę za zaopatrzenie w wodę w wysokości 2,05 +  podatek VAT oraz 
wprowadza opłatę stałą w zaleŜności od posiadanego wodomierza. Do przedstawionej 
informacji nie wniesiono uwag ani zapytań. 

         Uchwała Nr X/83/2003 w sprawie zatwierdzenie taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę została podjęta jednogłośnie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała 
stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  

Ad.16. Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe w dniu wczorajszym był w urzędzie Pan, który wygrał 
przetarg na zakup budynku szkoły w Królewie i złoŜył pismo ,Ŝe rezygnuje z kupna 
przedmiotowego budynku. Jako uzasadnienie podał rozporządzenie Wojewody. Ponadto 
dotarły do niego uwagi z zebrania wiejskiego w miejscowości Królewo gdzie 
mieszkańcy nie akceptują jego osoby .Wójt poinformował, Ŝe strefa ta zostanie 
zmniejszona. Zostanie wyłączone całe Stare Pole, Kaczynos, Złotowo, Ząbrowo.  
Natomiast strefa na pewno obejmie całą miejscowość Królewo. 

         W. Kujawa – zwrócił się do Wójta, aby ogłosić nowy przetarg na sprzedaŜ budynku 
szkoły zgodnie z wnioskami z zebrania wiejskiego. Ponadto powiedział, Ŝe nie będzie 
komentować tego co mieszkańcy mówią na temat osoby, która wygrała przetarg.  

         Pan M. Wolski  kierownik Gminnego Ośrodka Zdrowia odpowiadając na pytanie 
radnego Obczyńskiego poinformował, Ŝe podpisał kontrakt na podstawową opiekę 
zdrowotną na 2004 r. Ustalone stawki kapitacyjne to: 4,81 zł na mieszkańca z  



         tego 52 gr. przekazywane będzie do ZOZ-u w Malborku  za całodobową opiekę. 
         Na działalność ginekologiczną przypada 1.400 zł miesięcznie. Poinformował,  
         Ŝe Pani doktor Burdzy nie ma podpisanego kontraktu na rehabilitację w naszym 

ośrodku. Na pewno w tej sprawie będzie rozmawiała z Wójtem Gminy.  
         Ustosunkowując się do zapytania radnego Pana  F.Harania  poinformował, Ŝe  
         jest moŜliwa rejestracja telefoniczna, ale moŜe  być poślizg w przyjmowaniu pacjentów 
         gdyŜ lekarz w czasie dyŜuru ma równieŜ wizyty domowe. Radni zasugerowali  

wprowadzenia numerków  do lekarzy przyjmujących w ośrodku. Sprawa  rejestracji 
         na odpowiednią godzinę do Pani D.Karwackiej jest teŜ moŜliwa odpowiedział doktor 

Wolski ale czy to rozwiąŜe problem. Do sugestii radnej K.Dąbrowskiej ustosunkowała 
się radna M. Roman, która powiedziała ,Ŝe naleŜy zdyscyplinować pacjentów 
przyjmowanych przez dr Karwacką . Rejestrować tyle osób ile jest w stanie przyjąć 
wyliczając średni czas przyjmowania jednego pacjenta. Pozostałych kierować do innych 
lekarzy. Dr Karwacka jest pediatrą i przed wszystkim powinna zajmować się dziećmi, a 
nie dorosłymi.  

          Przewodniczący Rady Gminy podsumowując dyskusję stwierdził, Ŝe radni są za 
usprawnieniem pracy ośrodka zdrowia poprzez wprowadzenie numerków do lekarzy. 

         Następnie Przewodniczący rady Gminy spytał czy odpowiedzi w sprawie pracy ośrodka 
zdrowia są wyczerpujące . Nikt nie zgłosił więcej pytań.  

         K. Rybak -  spytał czy lekarz moŜe przyjmować dzieci zdrowe i dzieci chore ?   
         M. Wolski – odpowiedział, Ŝe w naszym ośrodku nie ma moŜliwości zrobienia 

oddzielnych pomieszczeń gdyŜ nie ma oddzielnego wejścia dla dzieci zdrowych i   
         wejścia dla dzieci chorych . Poinformował, Ŝe Sanepid zaleca inne moŜliwości 

przyjmowania  dzieci chorych  i zdrowych poprzez wietrzenie pomieszczeń gdzie 
przyjmowane są dzieci. 

         Radny J. Szturmowski – spytał czy  Wójt  robi coś w sprawie uruchomienia  autobusu 
na trasie Kaczynos –Ząbrowo.  

        Wójt poinformował,  prowadzono rozmowy z przewoźnikiem PKS Dzierzgoń, ale 
kategorycznie odpowiedzieli ,Ŝe nie są zainteresowani utrzymaniem tego kursu.  

         Mieszkańcy Ząbrowa natomiast chcą, aby utrzymać kursy MZK, ale są pewne 
problemy.  

         Na pewno będzie w soboty uruchomiony kurs o godz. 16.15 z Malborka.  
 

  Ad.17. Pani Beata Woś Komendant Hufca ZHP w Starym Polu poinformowała, Ŝe XII Finał 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy odbędzie się 10 stycznia tj. sobota o godz. 10 w 
Starym Polu. 

Ad. 18. Protokół z IX sesji Rady Gminy Stare Pole został zatwierdzony bez uwag.  
Za    przyjęciem głosowało 15   radnych. 

   Ad. 19. Wobec wyczerpania porządku obrad o godzinie 13,15 Przewodniczący Rady Gminy 
zakończył X zwyczajną sesję Rady  Gminy i zaprosił wszystkich radnych oraz gości na 
spotkanie opłatkowe. 

Protokół sporządziła GraŜyna Jankowska   
 
 
       Sekretarz obrad                                                                       Przewodniczący Rady Gminy 
      
    Krystyna Trawiska                                                                                  Jan Pwlina 
 
                                                                                                    


